
 

Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 
 
Dato: 28. januar 2025 

 

Tid: 17.00 til 19.00  

 

Mødes på skolens kontor. 

 

Mødedeltagere: Thomas (medl.), Jan (KKFO-leder), Max (Skoleleder), Kristian (medarb.), Pia 
(medarb.), Jeppe (medl.), Magnus (medl.), Peter (medl.), Anders (medl.), Anders (souschef), Lise 
(medl.), Anja (medl.) samt Freja og Astrid (elever). 

 

BEMÆRKNINGER 

1. Godkendelse af dagsorden Godkendelse af dagsorden. 

• Godkendt 

2. Principper til godkendelse 

3. Bilag – de fem principper til 

godkendelse 

Nogle bilag eftersendes.  

Principper for:  

• Kommunikation - Nyt (Max og Kristian) – se nedenfor 

• Røgfri skole (Max og Kristian) – med en enkelt rettelse er det godkendt 

• Klassesammenlægning (Anja og Lise) – se nedenfor 

• Skole/hjem samarbejde (Pia og Magnus) – se nedenfor 

• Bevægelse - Nyt (Lise) – godkendt 

 

Det er nok ikke dem alle der bliver godkendt. 

 

Kommunikation og Skolehjem: 

• Max og Anders kigger på begge igen. De skal adskilles tydeligere. 

• Bemærkninger: Skal behovssamtale ændres til samtale? Skal lærings- og 

feedbacksamtaler byttes rundt og skal de uddybes lidt mere? Eller skal de helt 

slettes og i stedet skrive frem, at det handler om, at eleven fx skal være i 

centrum. Så måske skal lærings- og feedbacksamtalet beskrives andetsteds. 

Omvendt, så manifesterer værdier sig også i fx pædagogiske valg. 

• Skal Meddelelsesbogen skrives ind?   

 

Klassesammenlægninger: 

• Lise kigger på det. 

• Mangler der noget med at forpligte sig på at evaluere på hvordan de har fundet 

sted, altså på processen? 

• Er princippet reelt principielt? Eller er det for procesbeskrivende? Hvad skal i 

virkeligheden stå hvor – hvad er principper og hvad er beskrivelser af møder vi 

gør det på? 

 

 

 

Inklusionsdrøftelse 

Bilag; Oplæg og udkast til mødet i 

februar i områdeforvaltningen – 

her er fokus på elevtrivsel og 

mangfoldige børnefællesskaber.  

 

Vi har dette punkt på ved hvert møde. Det er et punkt der er i familie med 

”mangfoldige børnefællesskaber”. 

Bilagene er det politiske skriv og de politiske hensigter igennem sigtelinjerne.  

 

Den 26. februar 2025 har vi områdevis bestyrelsesmøde. Her skal vi også drøfte 

mangfoldige børnefællesskaber. Vi deltager alle fra bestyrelsen. 



 

Mangfoldige børnefællesskaber i 

skoler og dagtilbud | Københavns 

Kommune 

 

  

 

Emnet er en vigtig politisk beslutning for de københavnske folkeskoler og børn og 

unge.  

Man udfaser fx buf-flex ordningen og der skal tænkes en halv lederstilling ind 

fremover samt overgangspædagoger og to voksne i bh. Klasser og 1. klasser. 

 

Ift. mangfoldige børnefællesskaber er det mere økonomi på alle skoler, dette er der 

også fokus på.  

 

• Vi skal stemple ind på Mangfoldige børnefællesskaber (via linket her til 

venstre) og forbereder os på det fælles skolebestyrelsesmøde i februar, hvor 

der er et interessant program med Louise Klinge som oplægsholder. 

• Der kommer en pulje penge (omkring 3 mio.), som for en del er øremærket til 

bl.a. overgangspædagoger, som skal arbejde ned i dagtilbud. Derudover skal 

der være to lærere i alle fagtimer i 0.+1. Det gør vi allerede meget. Måske vi 

derfor kan prioritere ekstra pædagoger i 4. klasse, da vi ser, at overgangen fra 

KKFO til Klub er kan være voldsom for mange børn. 

• På mange måder har vi oplagt mulighed for at skabe en reel og varig 

forandring – men hvad er det vi vil forandre? Det skal vi snakke om… 

• Vi skal derfor sætte nogle markører. 

• Lise spørger ind til vores erfaringer med to-lærer-ordninger og ind til 

erfaringerne med fokus-timen 

  

4. Kvalitetsprogram 

5. Bilag – link til det samlede 

program 

 

Aftale om folkeskolens 

kvalitetsprogram | Børne– og 

Undervisningsministeriet 

Den nye folkeskoleaftale/folkeskolens kvalitetsprogram.  

Vi skal, drøfte den nye fagrække, frisættelse, timebanken. 

 

Det er nyt og vi skal have gang i en drøftelse ift. udvikling.  

• Der er flere ting, som ligger et stykke frem i tiden – herunder udbud af nye 

valgfag. 

• Derudover er Timebanken ny – som er en pulje timer, som kan bruges hvor vi 

skønner, det er bedst på skolen. 

• Der er mange mange ting – men prioritet nummer et er, at vi skal flytte ind i ny 

bygning. 

 

6. Trivsels-forældreaften  

7.  

Max og Anders fremlægger hvor vi er i arbejdet, hvad der mangler mm. 

• Udskydes  

 

8. Forskeraften i foråret? 

9.  

Hvad skal vi? 

Skal vi noget? 

• Pia og Max og Jeppe går videre med – overvejer at slå det sammen med Åbent 

Skolebstyrelsesmøde 

 

10. Halvårsstatus Ledelsen fremlægger hvordan det går ift. regnskabet (økonomien, skoledage, 

samarbejde, trivsel, vikar og fravær mm. 

• Udskydes 

 

11. Budget 2025 

12. Bilag ift. budget – eftersendes.  

Dette punkt til godkendelse. 

•  Udskydes 

 

Meddelelser og nyt fra • Elever: Har snakket om, at indskolingen gerne vil have en fest. Fordi både 

mellemtrin og udskoling har fester.  

https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/boern-og-unge/mangfoldige-boernefaellesskaber
https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/boern-og-unge/mangfoldige-boernefaellesskaber
https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/boern-og-unge/mangfoldige-boernefaellesskaber
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram


 

• KKFO-råd: Ikke til stede 

• Bestyrelsen: Vi skal have suppleringsvalg i senere (vist nok i maj), det skal vi 

huske. Vi er nemlig to der smutter. 

• Personale: Har haft pædagogisk dag hvor vi arbejdede med flytteriet, det var 

godt. Vi glæder os til at dykke længere ned hvilken skole vi gerne vil have. 

• Ledelse: Der er tanker om, at visitationsmandatet til specialiserede tilbud 

lægges ud hos skolelederen. Det kan gå hen og blive dilemmafyldt. 

 

Punkter fremadrettet? Næste møde er i området den 26. februar 2025. 

 

Det er ok at forlænge nogle af de næste møder fra 16.30-19.30. 

Evt. 
 

 

 


